
  

 

Ekstraordinær generalforsamling 

30.10.2022 kl. 13.30-15.00 

Referent: Mette  

Dirigent: Glenn  

 

1. Velkomst og dirigent 

Emilie byder velkommen og foreslår Glenn som dirigent. Dette godtages. 

 

2. Prøvefri skole og alternativer 

Efter ønske har vi villet tilbyde en afgangseksamen her på skolen ved behov 

fx for trygge rammer. Det kræver dog, har vi erfaret, at man har været 

igennem et specifikt danskpensum i udskolingen (80-100 normalsider i 

forskellige genrer), hvilket er et stort indgreb i den måde skolens undervisning 

er tilrettelagt, og de værdier, skolen står for. 

Derfor foreslår bestyrelse og skoleleder, at vi bliver helt test og prøvefri og at 

børnene går til en optagelsesprøve på deres ønskede ungdomsuddannelse. 

Prøverne der er desuden nemmere og målrettet den specifikke 

uddannelsesretning.  

Kommentar: Der er i forældregruppen kendskab til, at der er god hjælp at 

hente fra kommunen / UU-vejleder mv. hvis ikke man har en afgangseksamen 

fra en grundskole. UU-vejledere kommer også på skolen og snakker med de 

ældste elever. Infomøde er også tilrettelagt med UU-vejleder.  

Kommentar: Opbakning til en 100 % prøvefri skole.  

Skolens hensigt: Almen dannelse og faglige kundskaber fra skolen gør 

eleverne klar til at klare forskellige slags eksamner.  

Kommentar: Mulighed for prøve-eksamener på skolen? ”Teaching to the test” 

understøtter ikke skolens værdier. Der henvises til Skolen Online, hvis man 

har lyst til at øve sig i at gå til eksamener.  

Der vil være mulighed for dialog med skolen ifht. hvordan eleven bedst støttes 

videre inden skolen afsluttes.  

Kommentar: Eleven skal støttes således at de med en god tro på sig selv kan 

gå til optagelsesprøver, hvis man har lyst til at gå den vej.  



  

Spg: Hvordan ser en gymnasiel optagelsesprøve ud? Svar: En centralt stillet 

skriftlig prøve i fagene: dansk, engelsk, matematik og fysik/kemi. 

Kommentar: læring kommer ud af trivsel.  

Afstemning: Håndsoprækning: Skal vi have en prøvefri skole? 

Vedtaget med meget stort flertal.  

 

3. Diskussion og kostpolitik 

Madordning skal diskuteres til foråret.  

Kommentar: et håb om at det kan blive så frit som muligt. Hver familie 

bestemmer over sig selv.  

Skolen: sig til nu hvis der er nogen, der har noget imod, at der eks. tages 

kage / andet sukkerholdigt med til fødselsdage mv. eller informér 

kontaktlæreren eller skolelederen. 

Kommentar: kunne en kasse med noget stå til veganerne / allergikerne mv 

hvis der uddeles noget, nogen ikke kan tåle.  

Bestyrelsen laver en fødselsdagspolitik + vedtager hvad der skal være i 

kassen.  

Frugtordning: Brugsen lukker - kunne en anden frugtordning træde istedet 

for? Kommentar: gode ordninger med REMA kan aftales.  

Charlotte og Heidi tager den videre.  

Idé: Frugt / smoothies fast kl. ca. 9.00 inden undervisningen begynder. 

 

4. Valg til bestyrelsen 

Emilie træder ud af bestyrelsen, hun vil bruge sin energi der hvor det giver 

mest mening; som projektleder og lærer.  

Stine-Mai træder ud af bestyrelsen og ind i forældrerådet.  

Heidi præsenterer bestyrelsesarbejdet: skolens bestyrelse er det øverste 

organ. Strategisk ledelse ifht. skolens værdier. Ansvar for overholdelse af 

lovgivningen og den overordnede økonomiske strategi og projektledelse. 

Skoleleder er bestyrelsens link til skolen. Skoleleder skal implementere 

bestyrelsens strategier mv.  

 



  

Bestyrelsen kan nedsætte en række udvalg, pt. har vi fx Økonomiudvalg, 

Uderumsudvalg, Procesudvalg, Indretningsudvalg og Forældreråd. Der 

arbejdes ud fra et årshjul.  

Bestyrelsen konstituerer sig selv - uddeling af poster. Næstformand Heidi 

bliver nu formand. 

 

3 kandidater: 

 

Christian: 32 år, søn på 3 ½ år, som skal starte på skolen, skolens værdier 

passer godt til hans familie.  

Melanie: Særlig interesseret i børnesynet, værdierne, er meget på skolen, har 

mange idéer til fremtiden, har 2 børn på skolen.  

Mads: Far til Gorm i 6. klasse, karriere indenfor undervisning og skolevæsen, 

grundigt kendskab til lærergerningen, har hjemmeskolet i de seneste 5 år, 

ønsker at skabe tættere bånd ml teori og praksis.   

 

Der stemmes anonymt, max 3 navne på stemmesedlen, de to kandidater med 

fleste stemmer indtræder i bestyrelsen, den tredje bliver 1. suppleant. 

Dirigent vælger optællere (Jesper, Espen og Glenn).  

Meldes ind i bestyrelsen: Mads og Melanie 

Suppleant: Christian 

 

5. Evt. 

Melanie: Efterspørger medlemmer til forældrerådet? Glenn aftaler med Anne, 

hvem af dem, der skal melde sig. Derudover er der Stine-Mai, Christina og 

Melanie. 

Charlotte Mandrup: vil arbejde på at skaffe sponsorgaver.  

Heidi: fastgjorte dokumenter ligger i fb-gruppen. Eks. rengøringsliste, 

telefonliste mv.  

Emilie: nogle gange mangler vi praktisk hjælp, nogen med en trailer mv. 

Glenn tilbyder sin hjælp plus udlån af trailer.  

 

Mødet ophæves kl. 14.55.  


